
 

Zpráva pro jednání RM KH dne: 9. 3. 2022 Číslo materiálu: 7 
Komise: Komise pro sociální záležitosti 
Datum:   21. 2. 2022 
Přítomni: 
 
 
 
 
Omluveni: 
 
 
Neomluveni: 
 
Hosté: 

Ing. Hudcová, Ing. Kuklová, PhDr. Válková, RNDr. Otruba,. Ing. Lacina,  
Ing. Daczická 
 
za MÚ Kutná Hora - Mgr. Bc. Šlesingr, DiS. 
 
pí. Hlavatá, Bc. Čermák, Mgr. et Bc. Březina, pí. Jana Dubová, Klára Kocmanová, 
pí. Bártlová, Bc. Nováková 
 
- 
 
- 

Člen ZM: RNDr. Otruba, Ing. Daczická 
Příští jednání: 24.2.2022 
 
1) Návrh usnesení pro RM:      
 
Rada města Kutná Hora 
 
b e r e  n a  v ě d o m í  
 
zápis ze zasedání komise pro sociální záležitosti ze dne 21. 2. 2021 
 

 
2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

 
Program jednání včetně komentáře: 
 
1. Žádost dle Pravidel pro tvorbu a použití prostředků sociálního fondu pro podporu a rozvoj sociálních 

služeb na území Města Kutná Hora 

 
Projednání žádosti o poskytnutí prostředků ze sociálního fondu na provedení stavebních úprav ve třech bytových 
jednotkách vhodných pro nízkopříjmové uchazeče dle sociální potřebnosti na základě výběrového řízení (viz. 
příloha č. 1). Žádost byla Odborem správy majetku předložena dne 16. 2. 2022 a současně dána na vědomí 
členům komise. 
 
Konstatuje se, že žádost je podána dle Pravidel pro tvorbu a použití prostředků sociálního fondu pro podporu a 
rozvoj sociálních služeb na území Města Kutná Hora https://mu.kutnahora.cz/mu/stabilni-fond (dále jen 
„Sociální fond“).  
 

Po krátké rozpravě komise přijala stanovisko: 
• Komise souhlasí se žádostí o poskytnutí prostředků ze Sociálního fondu na provedení stavebních úprav 

ve třech bytových jednotkách vhodných pro nízkopříjmové uchazeče dle sociální potřebnosti. 

 
Předsedkyně komise PhDr. Válková dává podnět na revizi pravidel pro přidělování bytů pro nízkopříjmové 
uchazeče tak, aby bylo u každého žadatele provedeno sociální šetření ze strany OSVaZ a žádostí o byt se 
zabývala také komise pro sociální záležitosti. Komise žádá, aby přepracovaná pravidla byla k dispozici naší 
Komisi k diskusi a připomínkám  než budou předloženy RM. 
 
Zastupitelka Ing. Daczická  paní Ing. Hudcová,  paní Ing. Kuklová, pan Ing. Lacina,, se k podnětu PhDr. Válkové 
připojuje. 
 

https://mu.kutnahora.cz/mu/stabilni-fond


Zastupitel RNDr. Otruba konstatuje, že by bylo vhodnější provést rekonstrukci jiného bytu než bytu 
v Trebišovské 601, č. 1, z důvodu funkčního využití budovy jako ubytovny města. 
Současně konstatuje, že sociální šetření jsou z pravidla prováděna u žadatelů o byty v majetku Města Kutná 
Hora. 
 
 
2. Žádost Prostor Plus, o.p.s. – změna výpůjčky autobusu 
 
Komise žádost projednávala per rollam, kdy se pro vyjádřilo 5 z 9 hlasujících členů komise. Členkám a členům 
byla žádost včetně komentáře zaslána dne 10.2.2022. 
Následně členky a členové komise projednali žádost při zasedání komise dne 21.2.2022 s výsledkem hlasování 
5 proti a 1 pro. 
 

Komise přijala stanovisko: 
• Komise nedoporučuje vyhovět žádosti a požaduje, aby Prostor Plus, o.p.s. participoval na nákladech 

spojených s provozem autobusu, přičemž odůvodňuje vyšším opotřebením autobusu při větších 
dojezdových vzdálenostech a možnými vyššími náklady na opravy. Komise současně navrhuje např. 
rozdělit spoluúčast podle nájezdu kilometrů na území Města a mimo něj. 

 
Předsedkyně komise PhDr. Monika Válková doporučuje, aby žadatel Prostor Plus, o.p.s. oslovil s žádostí o 
participaci dotčené obce, kde by mohla služba působit. 
 
Zastupitel RNDr. Otruba hodnotí záměr kladně, současně se přiklání ke stanovisku ostatních členů komise ve 
věci participace žadatele na nákladech spojených s provozem autobusu. 
 

Komise přijala stanovisko: 
• Komise doporučuje s žadatelem Prostor Plus, o.p.s. dále jednat ve věci participace na nákladech 

spojených s provozem autobusu. 

 
3. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb ve správním obvodu obce s rozšířenou působností Kutná 
Hora na období let 2022 – 2024 (dále jen „SPRSS“) 
 
V loňském roce byl SPRSS představen komisi pro sociální záležitosti, která jej vzala na vědomí, současně vzala 
Rada města Kutná Hora na vědomí svým usnesením č. 606/21 ze dne 14. 7. 2021 koncept SPRSS. 
 
Dne 21. 12. 2021 byl SPRSS prezentován poskytovatelům registrovaných sociálních služeb a následně proběhlo 
připomínkové řízení. Po zapracování připomínek a komentářů ze strany poskytovatelů registrovaných sociálních 
služeb, byl dne 8. 2. 2022 SPRSS znovu předložen komisi pro sociální záležitosti k prostudování.  
 
V rámci rozpravy Ing. Kuklová doporučila, aby Město Kutná Hora k SPRSS přistoupilo v rozsahu opatření 
týkajících se správního území Města Kutná Hora. Přítomní členové se k návrhu připojili. 
 
V souvislosti se stanoviskem komise ke Střednědobému plánu rozvoje sociálních služeb ve správním obvodu 
obce s rozšířenou působností Kutná Hora na období let 2022 – 2024 (dále jen „SPRSS“) sdělujeme, že smysl 
SPRSS v souvislosti s § 92 zákona č. 108/2006 Sb. o soc. službách, kdy je SPRSS vytvořen v rámci přenesené 
působnosti a postihuje území správního obvodu obce s rozšířenou působností Kutná Hora, mohou jednotlivé 
obce s SPRSS přistoupit v rámci své samostatné působnosti. SPRSS byl představován v rámci setkání starostů 
obcí v mikroregionech a bude také dán k dispozici obcím v rámci ORP Kutná Hora projednání a schválení 
jednotlivým obcím (zastupitelstvo obce, zda s opatřeními souhlasí). Tento souhlas je nutný k naplnění 
jednotlivých opatřeních týkajících se obcí ORP.  
 
Předsedkyně komise PhDr. Válková podala doporučení k obsahu SPRSS: 
- Zohlednit při budování nových kapacit pobytových služeb zejména finanční udržitelnost a finanční možnosti 

Města Kutná Hora a současně vždy jednat při tvorbě záměru se Středočeským krajem. 
- Při zajištění kapacit pobytových odlehčovacích služeb preferovat variantu komplexu služeb, např. spojení 

se službami domov pro seniory nebo domov zvláštního určení. 



- Upřesnit formulace týkající se finanční participace Města Kutná Hora na nákladech spojených s poskytování 
pečovatelské služby na území města Kutná Hora a mimo něj. 

 
Komise přijala stanovisko: 
• Komise souhlasí s opatřeními Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb ve správním obvodu obce 

s rozšířenou působností Kutná Hora na období let 2022 – 2024 v rozsahu opatření týkajících se 
správního území Města Kutná Hora. 

 
4. Hodnocení žádostí o dotace z Programu pro poskytování dotací z rozpočtu města Kutná Hora na 
sociální účely pro rok 2022 
 
Členům a členkám bylo dne 30. 1. 2022 zpřístupněno obsahové hodnocení žádostí, žádosti o dotace a také návrh 
na rozdělení dotací v roce 2022. 
 
S ohledem na pravidla Programu pro poskytování dotací z rozpočtu města Kutná Hora na sociální účely pro rok 
2022, která schválila svým usnesením č. 496/21 ze dne 16. 6. 2021, členové komise konstatují, že nejsou 
usnášení schopní, protože není přítomna nadpoloviční většina všech členů komise. 
 

Komise po krátké rozpravě zaujala stanovisko: 
 
• Svolat zasedání komise na 24. 2. 2022 od 17:00 hodin. 

 
 

zápis ověřila předsedkyně komise 
paní PhDr. Monika Válková 

 
3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
 

 
4) Reakce rady města: 
 
 
 

 
 
 
zapsal: Mgr. Bc. Marián Šlesingr, DiS. 


